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Raadsplein info/debat 

 

Datum 5 september 2016 
 
 
onderwerp Beantwoording ex. artikel 45 vragen VVD en CDA Wachtlijst Veilig 

Thuis IJsselland 
portefeuillehouder Nelleke Vedelaar 

informant Profijt, Antje (2907) 

eenheid/afdeling Ontwikkeling OWS 

  

Voorgesteld besluit raad 

Kennis nemen van de antwoorden op de ex. artikel 45 vragen van VVD en CDA 
over de wachtlijst van Veilig Thuis IJsselland. 
 

 



 

 

voorstel 

 

  

 

Informatienota voor de raad 

 

Datum 11 mei 2016 

 

 

Onderwerp beantwoording vragen ex. artikel 45 van VVD en CDA 'wachtlijst Veilig Thuis 

IJsselland' 

Versienummer  

  

Portefeuillehouder N. Vedelaar/E. Anker 

  

Informant A. Profijt 

Eenheid/Afdeling Ontwikkeling/OW 

Telefoon 038 498 2907 

Email A.Profijt@zwolle.nl 

Bijlagen  

 

 

Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

1. De antwoorden op de vragen ex. artikel 45 van VVD en CDA over 'wachtslijst Veilig Thuis IJsselland.  
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Inleiding 

Op 7 maart ontvingen wij schriftelijke vagen ex. Artikel 45 van het reglement van orde van de 

gemeenteraad over het artikel in de Stentor ‘Wachtlijst Veilig Thuis juist langer’ d.d. 3 februari 2016. De 

VVD en de CDA stellen de volgende vragen:  

- Herkent het College de situatie met oplopende wachtlijsten bij Veilig Thuis IJsselland;  

- Zo ja, kan het college de gemeenteraad informeren over de mogelijke oorzaak en aantallen 

hiervan;  

- Deelt het college het standpunt van de staatssecretaris dat deze wachtlijsten ‘onaanvaardbaar’ 

zijn;  

- Kan het college garanderen dat er op de wachtlijsten geen zaken staan die acuut handelen 

vragen;  

- Hoe denkt het college de wachtlijsten bij Veilig Thuis IJsselland zo spoedig mogelijk terug te 

dringen.  

 

De antwoorden op de vragen luiden als volgt:  

Vraag: Herkent het college de situatie met oplopende wachtlijsten Veilig Thuis IJsselland.  

Antwoord: Rond de zomer is er sprake geweest van een sterke groei van het aantal zaken dat niet 

direct kon worden opgepakt en dat op de wachtlijst kwam te staan. Diverse interventies zijn gepleegd, 

zoals het inzetten van extra personeel om deze wachtlijst te verlagen. In het najaar is de wachtlijst 

gedaald, maar in december weer iets gestegen. Al met al is het aantal zaken dat niet direct kan worden 

opgepakt groot gebleven.  

 

Vraag: kan het college de gemeenteraad informeren over de mogelijke oorzaak en aantallen hiervan.  

Antwoord: Op de wachtlijst stonden in eerste instantie de ‘onderzoeken’ die niet direct konden worden 

gestart. Na de zomer werden ook meldingen die nog niet waren doorgezet naar het lokale veld op de 

lijst gezet, wat tot een hoger aantal leidt. De wijziging van de samenstelling van wat als wachtlijst 

benoemd is zorgt voor verwarring. Het genoemde aantal van 60 zaken in het nieuws is ook op deze 

manier samengesteld. Het aantal onderzoeken op de wachtlijst over 2015 is als volgt:  

 

Datum 31-12-2014 31-3-2015 30-6-2015 30-9-2015 31-12-2015 

Aantal 

onderzoeken 

30 22 17 45 33 

 

De maatregelen die tot nu toe genomen zijn, zoals de extra personele inzet, hebben effect. Het aantal 

nog niet gestarte onderzoeken van 45 op de wachtlijst van eind september is afgenomen naar 33 per 

31 december 2015. De wachtlijst is echter nog niet verdwenen zodat we een onderzoek hebben 

ingesteld om tot aanvullende maatregelen te komen.  

 

De oorzaken van het ontstaan van een de wachtlijst zijn niet eenduidig, er zijn in elk geval meerdere 

oorzaken. Een van de oorzaken is het gestegen aantal meldingen mede door de 

publiciteitscampagnes. Het Sociale Domein is sterk in ontwikkeling en dat maakt dat 

samenwerkingsafspraken maken veel tijd kost. De deskundigheid van medewerkers moet op een deel 

van het terrein worden aangevuld nu er integraal gewerkt wordt voor huiselijk geweld en 

kindermishandeling. Scholing kost tijd, maar ook tijdelijk dubbele inzet die soms nodig is. De ICT paste 
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nog niet bij de nieuwe werkwijze in 2015. Ook werkt het hebben van een wachtlijst zelf werkdruk 

verhogend omdat de zaken op de wachtlijst voortdurend op urgentie en veiligheid worden beoordeeld.  

 

Vraag: deelt het college het standpunt van de staatssecretaris dat deze wachtlijsten ‘onaanvaardbaar’ 

zijn.  

Antwoord: De wachtlijsten zijn zeer ongewenst.  

 

Vraag: kan het college garanderen dat er op de wachtlijst geen zaken staan die acuut handelen 

vragen. 

Antwoord: De zaken die op de wachtlijst staan worden voordurend beoordeeld op urgentie en 

veiligheid. Ook de inspectie heeft Veilig Thuis IJsseland op dit punt als goed beoordeeld.  

 

Vraag:  hoe denkt het college de wachtlijsten bij Veilig Thuis IJsseland zo spoedig mogelijk terug te 

dringen. 

Antwoord: Wij hebben opdracht gegeven onderzoek te doen naar de samenwerking van Veilig Thuis 

IJsselland met de lokale zorgstructuren en de samenwerking met de organisaties in de keten van 

veiligheid en justitie. Wij gaan hierover ambtelijk en bestuurlijk met de gemeenten in de regio IJsselland 

in gesprek. Over de uitkomsten en de hierop gebaseerde stappen om vanuit de lokale zorgstructuren 

en de samenwerking in de keten bij te dragen aan het verminderen van de wachtlijsten wordt u in juni 

2016 geinformeerd.  

Openbaarheid 

Het voorstel is openbaar.  

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris a.i. 
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besluit 
 
 

Jaargang   

Onderwerp  Beantwoording ex. artikel 45 vragen VVD en CDA Wachtlijst Veilig Thuis 

IJsselland 

 

 

De raad van de gemeente Zwolle; 

 

Gelezen het voorstel van burgemeesters en wethouders, d.d. 17-05-2016 

 

besluit: 

 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering van 5 september 2016, 

 

de voorzitter, 

 

de griffier, 


